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Zusammenfassung

        

          
Ziel: Prospektiver Vergleich von nativer und signalverstärkter, frequenz- und amplitudenkodierter Farbduplexsonographie intramammärer Raumforderungen zur Gewinnung neuer differentialdiagnostischer Kriterien. Methodik: Frequenz- und amplitudenkodierte Farbduplexsonographie 80 malignomsuspekter Mammaläsionen nativ und signalverstärkt nach Gabe von Levovist® mit qualitativer und quantitativer Analyse. Ergebnisse: Die Farbduplexsonographie zeigte bei primären und Rezidivkarzinomen ein differentialdiagnostisch verwertbares Gefäßbild, das frequenzkodiert bei 18, amplitudenkodiert bei 16 der 51 Karzinome erst signalverstärkt identifizierbar war; bei 50 % der Fibroadenome gelang die Doppier-Analyse erst signalverstärkt. Schlußfolgerungen: Die Ultraschallsignalverstärkergabe liefert zusätzliche Differenzierungskriterien bei Mammatumoren durch verbesserte Vaskularisationsmusterdarstellung.


      
        
Summary

        

          
Purpose: Prospective comparison of plain and signal-enhanced frequency and amplitude-modulated colour Doppler ultrasound of intramammary tumours to evaluate new criteria for diagnostic analysis. Methods: Frequency and amplitude-modulated colour Doppler examination with qualitative and quantitative analysis of 80 potentially malignant intramammary lesions were performed before and after application of d-galactose. Results: Signal-enhanced sonography revealed a typical vessel morphology of primary and recurrent breast cancer facilitating differential diagnosis. In 18 (frequency modulated US) or 16 (amplitude modulated US) of 51 carcinomas, the typical malignant vascularisation structure was sufficiently visible only after application of the signal enhancing agent. In 50 % of the fibroadenomas, Doppler analysis of the vessels was possible only after application of d-galactose. Conclusion: The application of d-galactose provides additional criteria for the differential diagnosis of breast lesions due to improved visualisation of the vascularisation structure.
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